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Betreft: Schriftelijke vragen SP over vrijwillige ouderbijdrage scholen 
 

Geacht college,  

 

De basisscholen in Utrecht werken samen met de gemeente aan een alternatief systeem rond de 

zogenaamde vrijwillige ouderbijdrage1. Van oudsher wordt deze ouderbijdrage per school apart 

geregeld. Daardoor bestaan er scholen die minder in de pot krijgen en andere scholen weer veel 

meer. Scholen in arme buurten kunnen daardoor mogelijk minder (extra) activiteiten ondernemen 

met hun leerlingen. Dat betekent stadsbreed natuurlijk ongelijke kansen per school en per kind. Dat 

willen de scholen en de gemeente tegengaan en zij bedachten een nieuw systeem. Het stedelijke 

solidariteitsfonds. Men is doende de invoering daarvan voor te bereiden.  

 

Er is vaak veel verwarring rond de ouderbijdrage en het is niet voor iedereen duidelijk over hoe het 

werkt. De ouderbijdrage is vrijwillig en de school is verplicht alle kinderen aan alle activiteiten te 

laten deelnemen ook al is er niet mee betaald. Volgens de wet, mag er namelijk geen enkel kind 

worden uitgesloten. Wat speelt er allemaal verder mee? Armoede, taalproblemen, onwetendheid, 

slechte informatievoorziening vanuit de scholen (websites, schoolgidsen etc.), misplaatste druk op 

ouders om vooral wel bij te dragen, schuld en schaamte voelen als men dat niet kan, kinderen maar 

niet of minder laten te laten deelnemen aan activiteiten van school of het gevoel ervaren van 

buitensluiting. 2 

 

Al met al is er in de oude situatie een voedingsbodem voor ongelijke kansen voor scholen onderling 

en ook voor individuele kinderen. Het solidariteitsfonds kan hier verandering in brengen. Alle 

ouderbijdragen van alle scholen worden bij elkaar in een grote pot gestort en vervolgens gelijkelijk 

verdeeld aan de hand van de aantallen leerlingen per school. Iedere school ontvangt zo hetzelfde 

                                                           
1 https://www.binnenlandsbestuur.nl/sociaal/ouderbijdrages-utrecht-gaan-pot-geld-verdeeld-tussen-
scholen?tid=TIDP5871305XCEC49A514AEA4E8889B6B59D9222B2A2YI5&utm_campaign=BB_NB_Sociaal&utm
_medium=email&utm_source=binnenlandsbestuur  
 
2 https://nos.nl/artikel/2472186-scholen-in-tweestrijd-over-ouderbijdrage-niet-dwingen-wel-uitjes-kunnen-
bieden 
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bedrag per leerling en de ouderbijdrage wordt zo een collectieve aanpak. Als blijkt dat er niet 

genoeg geld in de gezamenlijke pot zou zitten, zullen de scholen dit wederom gezamenlijk, 

aanvullen. Zo heeft elk kind gelijke kansen, kan iedereen gewoon meedoen en is er geen verschil 

meer tussen scholen onderling. Het solidariteitsfonds lijkt ons als SP ook voor Maastrichtse scholen 

en kinderen een goed alternatief voor de individuele ouderbijdrage aan individuele scholen.  

 

We hebben de volgende vragen aan het college. 

 

1. Heeft het college kennis van het initiatief in de gemeente Utrecht aangaande het 

solidariteitsfonds? Zo ja, hoe staat u ten opzichte van dit idee? Zo nee, bent u bereid te gaan 

informeren bij uw collega’s over de voordelen en voorgang van dit project? 

 

2. Weet u hoeveel ouders in Maastricht moeite hebben met het betalen van de vrijwillige 

ouderbijdrage?  

 

3. Zijn er in Maastricht regelingen om ouders tegemoet te komen inzake deze bijdrage? 

 

4. Is er een groot verschil tussen scholen in Maastricht aangaande de ‘pot’ aan ouderbijdrage? 

 

5. Zijn de ouderbijdragen op elke school hetzelfde? Zo ja, hoeveel bedraagt het dan per 

leerling? Zo nee, kunt u dit verschil verklaren?  

 

6. Wat is de hoogste en wat is de laagste vrijwillige ouderbijdrage in Maastricht? 

 

7. Ben u op de hoogte of scholen de (meertalige) informatievoorziening rond dit thema in orde 

hebben?  

a. Wordt er in de informatievoorziening duidelijk vermeld dat leerlingen niet buiten 

gesloten mogen worden wanneer de vrijwillige ouderbijdrage niet wordt betaald?  

b. Wordt er in de informatievoorziening duidelijk vermeld waar de vrijwillige 

ouderbijdrage precies voor bedoeld is? 

c. Is de informatie binnen de informatievoorziening van scholen ook beschikbaar in 

andere talen? 

d. Heeft de gemeente invloed op de informatievoorziening van scholen, om zo 

misstanden te voorkomen?  

 

8. Zijn er signalen uit het veld dat ouders en kinderen zich uitgesloten voelen vanwege het niet 

kunnen betalen van de ouderbijdrage? Kunnen ouders ergens terecht met mogelijke 

klachten?  

 

9. Hoe beoordeelt u de kansenongelijkheid in het onderwijsveld in Maastricht, gezien door de 

ogen van de verschillende scholen en dito voor individuele kinderen? 

 

10. Wat wordt er door Maastrichtse scholen en het college ondernomen om kansenongelijkheid 

te signaleren en aan te pakken?  

  



 
 
 

 

11. Ben u bereid samen met de Maastrichtse scholen dit nieuwe alternatieve systeem te 

bespreken met als doel het ook in Maastricht in te voeren en zo solidariteit stadsbreed uit te 

bouwen? Zo ja, wanneer en op welk wijze gaat u dat agenderen? En zo nee, kun u ons 

vertellen waarom niet?  

 

Hoogachtend, 

Jack van Gelooven   Youri van Mullem  

Fractievoorzitter SP  Burgerraadslid SP 


